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PROTOKÓŁ  nr XXXVII/2005 

                  
                    XXXVII sesji Rady Miejskiej Gminy  w Skokach 
                    odbytej w dniu  
                     12 lipca  2005r. od godz.1300 do godz. 1450 
                    w sali  Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy 
                    w Skokach. 
 
 
 
 
 
 
        
 
 
                              
  
 

Radni Rady  Miejskiej Gminy Skoki 
                         obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
 

 



 
 
 
 

Porządek  obrad 
  XXXVII sesji Rady Miejskiej Gminy  

w Skokach  
 

 1.    Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 2.    Wybór sekretarza obrad. 
 3.    Przyjęcie „Protokółu z ostatniej sesji Rady”. 
 4.    Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne wnioski  
        do jego zmiany. 
 5.    Informacja Burmistrza Miasta i Gminy  z realizacji uchwa ł Rady  
        i  bieżącej  działalności. 
 6.    Informacja  przewodniczących komisji z pracy  komisji  oraz  
        delegata Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski.  
 7.    Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 
        budżetowej na 2005r. 
 8.    Podjęcie uchwały  w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej 
        zabudowanej położonej  w Rejowcu stanowiącej działkę nr 91/4 
        o pow. 0,0866 ha. 
 9.    Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr XXXII/188/2005  
        Rady  Miejskiej  Gminy Skoki  z dnia 9 lutego  2005r. w sprawie  
        zatwierdzenia Planu  Rozwoju Wsi Rościnno. 
10.   Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia pomocy  finansowej   
        Powiatowi Wągrowieckiemu na „budowę chodnika na ul. Parkowej   
        w Skokach”. 
11.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/6/2002 
        Rady Miejskiej Gminy  Skoki z dnia 4 grudnia 2002 r. dot. ustalenia  
        składu osobowego oraz wyboru przewodniczącego Komisji   
        Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Skoki. 
12.   Interpelacje radnych. 
13.   Komunikaty, wolne wnioski. 
14.   Zakończenie. 

 
  
 

 
 
 
 
 
 

 



 
 
 
ad. 1  
 
                                    Otwarcia obrad  XXXVII  sesji Rady Miejskiej   
Gminy  w Skokach  dokonała Przewodnicząca  Rady Miejskiej  
Gminy  w Skokach  Pani Grażyna Szymkowiak. 
Stwierdziła, że na ogólny stan 15 radnych  Rady obecnych  
na sesji Rady było  12 - wobec czego  Rada Miejska Gminy  
Skoki była prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania  
uchwał oraz opinii i wniosków zgodnie z ustawą o samorządzie  
gminnym (Dz.U.Nr 142 poz. 1591 tekst jednolity z 2001r.ze zm.)    
i  Statutem Gminy Skoki  (Dziennik Urzędowy  Województwa Wielkopolskiego   
Nr  109  poz. 2005 z dnia 27.06.2003r.).  
Radni Andrzej Konieczka, Jacek Kasprzyk i  Jacek  Szymkowiak 
byli  nieobecni.   
 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej Gminy  
Pani Grażyna Szymkowiak 
po stwierdzeniu  quorum i otwarciu powitała osobno  

-  radnych Rady Miejskiej Gminy Skoki,  
 - Burmistrza Miasta Gminy Pana Tadeusza Kłosa,  
 - skarbnika Gminy  
 - kierowników  jednostek  organizacyjnych Gminy,  
 - sołtysów wsi,  
 - pracowników Urzędu,   
 - przedstawicieli prasy lokalnej oraz  wszystkich przybyłych gości.   

 
ad. 2 
 
Zgodnie z  Rozdz.V pkt.3 § 32 ust. 3  Statutu Gminy Skoki  
na sekretarza obrad  XXXVII sesji  Rady Miejskiej Gminy w Skokach   
powołano (zgodnie z  wcześniejszym ustaleniem, że każdy z radnych  
będzie kolejno pełnił funkcję sekretarza) 
radnego  Grzegorza Matuszaka 
(11  głosów za  i  1 głos  wstrzymujący  się) 
 
Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak 
poinformowała, że wybrany sekretarz obrad  będzie nadzorował  
prowadzenie protokółu sesji i ustalał  wyniki  jawnego głosowania. 

 



 
  
ad. 3 
 
Sekretarze obrad 
- XXXVI sesji Rady radny  Kujawa Zbigniew 
poinformował radnych, że protokół nr XXXVI /05 z dnia 16 czerwca 2005r. 
został przeczytany i sprawdzony. Zgodny jest z tokiem postępowania  
sesji,  oddaje istotę posiedzenia, wyników głosowań toku dyskusji  
oraz interpelacji i zapytań. 
Do protokołu  nie zgłoszono  uwag i wniosków. 
Protokół sesji Rady jest do wglądu na dzisiejszej  sesji  Rady 
i codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i Gminy oraz 
na stronie internetowej Urzędu /www.skoki.nowoczesnagmina.pl/. 
 
ad. 4 
 
Przewodnicząca  Rady Miejskiej Gminy  
Pani  Grażyna Szymkowiak  przedstawiła porządek obrad 
sesji  Rady, a następnie zapytała  o uwagi i wnioski do ustalonego  
porządku obrad dzisiejszej sesji Rady. 
 
Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos 
wnioskował  o : 

1. wykreślenie z porządku obrad pkt.8  
     tj.    projektu  uchwały  w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego   

  Funduszu  Ochrony  Środowiska i  Gospodarki  Wodnej  w Poznaniu . 
2.  wykreślenie z porządku obrad pkt. 9  
     tj.    projektu  uchwały  w sprawie zaciągnięcia  zobowiązania na realizację  
            zadania inwestycyjnego, nie znajdującego pokrycia w budżecie Miasta  
             i Gminy  w 2005r. 

 
Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos uzasadniając  wyjaśniał, że w związku   
z otrzymaniem od WFOŚi GW w Poznaniu pomocy, w formie pożyczki na realizację 
przedsięwzięcia pn.”Gazyfikacja miasta i  wybranych miejscowości gminy Skoki” 
zaistniała konieczność sfinansowania tego  zadania również z innych  źródeł. 
W tym celu zwróciłem  się do  Wielkopolskiej Spółki  Gazowniczej w Poznaniu  
z propozycją współfinansowania i prowadzenia  przedmiotowego przedsięwzięcia. 
Jednak  w toku  rozmów okazało się, że  inwestorem  tego przedsięwzięcia  
musi  być  Gmina - bo mamy przyznane  dofinansowanie w formie pożyczki   
z WFOŚiGW. Nie możemy powierzyć realizacji  tej  inwestycji Wielkopolskiej  
Spółce Gazowniczej. Z uwagi  na  krótki  termin na za łatwienie wszystkich  
formalności  administracyjno  - prawnych, jako  Gmina  nie jesteśmy   
w stanie przygotować realizacji inwestycji do końca roku.   
W związku  z czym  wnioskuje o wykreślenie projektów uchwał  dot. gazyfikacji 
miasta i wybranych  miejscowości  gminy  Skoki z porządku  obrad dzisiejszej sesji. 

 



Zapewniał, że ze strony  Urzędu będziemy prowadzili  rozmowy  z WFOŚ i GW 
w celu przesunięcia przyznanej pożyczki  na 2006r. 
  

 
3. wprowadzenia w miejsce pkt. 8 

    projekt uchwały  w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej  
    zabudowanej położonej w Rejowcu stanowiącej działkę Nr 91/4  
    o pow. 0,0866 ha. 

Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos uzasadniając  mówił, iż w  momencie 
kiedy  były  materiały już wysłane radnym zostały uregulowane sprawy 
własnościowe przedmiotowej  działki. W związku z tym, że mieszkańcy wsi 
zgłaszają potrzebę uporządkowania nieruchomości  i  zabezpieczenia jej przed 
dalszą dewastacją występuję do  Rady  z projektem  uchwa ły w sprawie sprzedaży 
przedmiotowej  nieruchomości. Sprzedaż nieruchomości może  jednak nastąpić  
dopiero po  podjęciu przez Radę uchwały i  ogłoszeniu przetargu  nieograniczonego.  
 
W dyskusji głos zabrali kolejno: 
 
1. radny  Owczarzak Grzegorz 
- zabierając głos mówił, że Komisja Finansów miała świadomość, 
iż wprowadzone w ostatniej  chwili  pod obrady  sesji  Rady dokumenty  
niezbędne do  rozpoczęcia inwestycji mogą tylko przyspieszy rozpoczęcie 
gazyfikacji miasta  i  wybranych  wsi  gminy Skoki.  
Dlatego  z żalem stwierdzał,  iż Burmistrz  wnioskuje o  wycofanie 
z porządku  obrad projektów uchwał, w tak ważnej  dla gminy  inwestycji. 
Prosił Burmistrza, aby   poinformował  co  zaważyło się  na zmianie 
stanowiska w ciągu ostatnich  trzech dni -bo jeszcze na Komisji Finansów, 
która odbywała się w piątek dostaliśmy dodatkowo projekt  uchwały   
w sprawie upoważnienia Burmistrza do podpisania przedwstępnej  umowy 
i  z treścią projektu  umowy byliśmy zapoznawani  przez Burmistrza. 
Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos 
odpowiadając mówił, że musimy  wrócić do  normalnego  trybu 
postępowania administracyjnego . Faktem jest , że na Komisji  Finansów 
mówiłem tak w sytuacji, kiedy  inwestycja miała być realizowana przez  
Wielkopolską Spółkę Gazyfikacji, jako  inwestora zastępczego. 
W związku z faktem,  że  inwestorem  musi  być Gmina - to  cała  
procedura się wydłuża w czasie, bo  musimy  każde postępowanie  
wykonać zgodnie z obowiązującymi  przepisami prawa. Dlatego  nie 
wcześniej,  jak  w I kartele 2006r. ogłosimy przetarg na wykonanie 
dokumentacji. 
 
2.radny  Owczarzak Grzegorz 
- pytał się Burmistrza, czy nie powinniśmy  zabezpieczyć środków 
finansowych  w budżecie miasta i gminy  na wykonanie dokumentacji ? 
Burmistrz  - odpowiadając mówił, że poczekamy do  czasu, kiedy 
uzgodnimy, czy Wielkopolska Spółka Gazownicza nam zapłaci 

 



za dokumentację - bo  takie mieliśmy wstępne uzgodnienie. 
Jeśli wycofa się z tego  uzgodnienia,  to na kolejnej  sesji Rady 
będę proponował zabezpieczyć środki na wykonanie dokumentacji. 
 
 
3. radny  Gronowicz Leszek 
- zabierając głos mówił, że wycofanie tych  uchwał może spowodować, 
że przyznana nam w kwocie 3 mln. zł pożyczka  z WFOŚi GW przepadnie. 
Burmistrz  - będziemy  wszystko czynić, aby  przyznana pożyczka  
w kwocie  3 mln. zł została przesunięta w całości  na 2006r.  
Obecnie na 2005r. mieliśmy przyznane  500 tys. zł i  2.500  tys. zł  
do  wykorzystania w  2006r. 
 
4. radny  Owczarzak  Grzegorz 
- wskazywał, że osobiście ma obawy, czy  środki  uchwalone w budżecie 
WFOŚi GW  na bieżący  rok będą  mogły być aktualne również w 2006r. 
Burmistrz - odpowiadając mówi, że istnieje takie niebezpieczeństwo, 
bo dla WFOŚ i GW priorytetem  nie jest  dofinansowanie gazyfikacji. 
Może również stać się tak, że warunki  mogą być korzystniejsze  
dla nas ale może  Zarząd postanowić, że nic nie dostaniemy. 
 
5. radny  Modlibowski Jarosław 
- pytał się czy  istnieje możliwość spisania porozumienia z obecnym 
Zarządem WFOŚ i GW takiego, aby  przyznana pożyczka dla Gminy   
Skoki była realizowana przez przyszły Zarząd dopiero od 2006r. 
Burmistrz - może i istnieje taka możliwość, ale Zarząd WFOŚiGW   
może z Gminą spisać umowę dopiero po wyłonieniu  przez nas  
wykonawcy inwestycji gazyfikacji. 
 
6. radny  Bogunia Przemysław 
zabierając głos mówił, że ilość mieszkańców, którzy korzystać 
będą z gazyfikacji na pewno będzie niewielka i dlatego  trudno 
będzie nam  uzyskać efekt  ekologiczny i dlatego kierował zapytanie 
do Burmistrza, co  wtedy  z możliwością umorzenia pożyczki ? 
Burmistrz - w przypadku  uzyskania efektu ekologicznego podczas gazyfikacji  
umorzenie  wynosiłoby 750 tys. zł. 
Jednak  jest ryzyko dla budżetu gminy, że takiego efektu możemy   
nie uzyskać i  kwota 750  tys.zł  może obciążyć budżet gminy, ale 
dopiero za conajmniej  5 lat. 
 
 
 
 

 



 
 
 
 
 
Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak 
p o d a ł a  pod  głosowanie 
           wnioski Burmistrza Miasta i Gminy  dotyczące zmiany  porządku obrad. 
 
Rada Miejska Gminy 
w wyniku  głosowania wniosek  przyjęła  
   /12 głosami  za - jednogłośnie/ 
     - co jest zgodne z art. 20 pkt 1a ustawy o  samorządzie gminnym / 
1.postanawiając wykreślić z porządku obrad pkt. 8 
    tj. projektu  uchwały  w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego          
        Funduszu  Ochrony  Środowiska i  Gospodarki  Wodnej  w Poznaniu . 
 
2. postanawiając wykreślić z porządku obrad pkt. 9 
    /12 głosami  za - jednogłośnie/ 
     - co jest zgodne z art. 20 pkt 1a ustawy o  samorządzie gminnym / 
tj. projekt  uchwały  w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację 
   zadania  inwestycyjnego  nie znajdującego pokrycia w budżecie 
    miasta i gminy  2005 r. 
 
3.  postanawiając  wprowadzić jako pkt. 8  porządku obrad sesji Rady 
     /12 głosami  za - jednogłośnie/ 
     - co jest zgodne z art. 20 pkt 1a ustawy o  samorządzie gminnym / 
     projekt uchwały w sprawie  sprzedaży nieruchomości  gruntowej zabudowanej  
     położonej w Rejowcu stanowiącej  działkę nr 91/4 o pow. 0,0866 ha 
 
Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak 
poinformowała, że  tak ustalony porządek obrad z uwzględnieniem  
zmian wprowadzonych /zgodnie z art. 20 pkt.1a ustawy o  samorządzie gminnym/ 
stanowi podstawę do prowadzenia obrad XXXVII sesji Rady  
Miejskiej Gminy Skoki.  
  

ad. 5 
 
Do Informacji  z bieżącej  pracy Burmistrza w okresie  
między sesjami Rady i  Sprawozdania z realizacji uchwał   
Rady Miejskiej Gminy  podjętych na XXXVI  sesji Rady 

- nie zgłoszono uwag i  pytań. 
 
„Informacje”  stanowią kolejno załącznik  nr  1 i  2 do protokółu 
sesji Rady. 
 

 



 
 
 
 
ad. 6 
 
Przewodniczący stałych komisji Rady składali kolejno informacje  
z międzysesyjnej pracy  Komisji Rady: 
 
1.  Pan Grzegorz Owczarzak -  przewodniczący  Komisji  
     z  pracy Komisji Finansów, Rozwoju Gminy  i Komunikacji. 
 
2. Pani  Jolanta Sawińska - przewodnicząca Komisji  
    poinformowała, że zwołana Komisja nie odbyła się z uwagi   
    na brak wymaganego  quorum. 
 
3. Pan Zbigniew Kujawa  -  wiceprzewodniczący Komisji  
    z  pracy Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej, Ochrony  
    Środowiska, Porządku  Publicznego i Inwentaryzacji. 
 
4. delegat  Wielkopolskiego  Stowarzyszenia Gminy 
    i Powiatów Wielkopolski Leszek  Gronowicz 
    - informował, że Komisja Oświaty, której  jest  członkiem 
    jako delegat w Stowarzyszeniu  nie miała  żadnego posiedzenia  
    dlatego  też nie ma  do przekazania informacji. 
  
ad. 7 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Kamińska 
omawiając projekt uchwały  wskazywała , że proponowane zmiany  budżetowe  
polegają na : 
 
Dochody : 
dz. 600 
Transport i  łączność 
- zaplanowano  środki na zajęcie pasa drogowego  w kwocie 1.000 z ł 
 
dz. 801 
Oświata i  wychowanie 
- wprowadzono darowiznę pieniężną jaką Gmina otrzymała na instalację alarmu 
  w  Szkole Podstawowej  w kwocie 7000 zł i  Gimnazjum w kwocie 5000 zł. 
- na podstawie pism Wojewody  Wielkopolskiego ujęto dotację na sfinansowanie  
   wyprawki  szkolnej w kwocie 4.000 z ł,  a także na dofinansowanie kosztów 

 



   kształcenia pracodawcom, którzy  zawarli umowę o pracę z młodocianym 
   pracownikami w kwocie 12.960 z ł.. 
 
 
 
 
dz. 921 
Kultura i  ochrona dziedzictwa  narodowego 
- ujęto plan dochodów uzyskanych przy okazji organizacji  DNI GMINY SKOKI 
  w kwocie 1000 zł. 
 
WYDATKI : 
 
dz.801 
Oświata i  wychowanie 
- wprowadzono po stronie wydatków dotację na sfinansowanie wyprawki  szkolnej  
w kwocie 4.069 zł 
- ujęto plan wydatków na zainstalowanie alarmu w Szkole Podstawowej  
w kwocie 7000 zł i Gimnazjum  w kwocie 5000 zł. 
- przyjęto  również środki z dotacji na dofinansowanie kosztów kszta łcenia  
młodocianych w wysokości 12.960 zł. 
dz.851 
Ochrona Zdrowia 
- zwiększono planowane wydatki na organizację półkolonii dla dzieci z rodzin objętych 
problemem alkoholowym o 12.000 z ł. 
ad. 852 
Pomoc społeczna 
- w związku z koniecznością przeniesienia siedziby OPS w inne miejsce  
wprowadzono plan wydatków na remonty w kwocie 22.025 z ł 
dz.921 
Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

-  zwiększono  planowane wydatki na świetlice o kwotę 3.000 zł  
   z przeznaczeniem na zakup i montaż płytek  w świetlicy w Jagniewicach, 
-  wprowadzono planowane wydatki na organizację obchodów 10-lecia  
   współpracy gmin Skoki, Bardowick  i Venheuzen w wysokości 24.838 zł 
    /złożono wniosek  o dofinansowanie / 

 
PRZYCHODY  I  ROZCHODY 
w  załącznikach dotyczących  przychodów i  rozchodów budżetu, oraz prognozy długu 
planowane kredyty  na 2005r.zwiększono  do kwoty 1.355.863 z ł ogółem, 
z wyszczególnieniem następujących planowanych zobowiązań finansowych: 
- kredyt na sfinansowanie remontu  świetlicy w Rościnnie  - 555.500 zł 
- kredyt na inwestycje drogowe realizowane w 2005r.         - 550.000 zł 
- kredyt na pozostałe inwestycje                                          - 250.363 zł. 
 
POZOSTAŁE  ZMIANY 
Zmieniono treść załącznika  stanowiącego plan dochodów z tytułu wydawania  
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych i  wydatków związanych z realizacją  
zadań wynikających z Gminnego  Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania  
Problemów Alkoholowych.  

 



 
Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos 
zgłosił autopoprawkę, aby  w projekcie  uchwały  zwiększyć rezerwę  
budżetową o kwotę 60 tys zł  i  310 tys. zł  rezerwy budżetowej  przeznaczyć  
na budowę ulicy Osiedlowej  w Skokach. 
 
 
Burmistrz  Miasta i Gminy   
uzasadniał  propozycję autopoprawki w ten  sposób, że zostało już  tylko  5 miesięcy 
do  końca  roku na realizację zadań  inwestycyjnych. Na razie nie zosta ły rozstrzygnięte 
żadne wnioski na inwestycje drogowe o jakie występowaliśmy  o dofinansowanie 
ze środków unijnych. 
W związku  z tym, że zostało  bardzo mało czasu i jest  duża obawa że możemy 
nie zdążyć do końca roku  zrobić co kolwiek na drogach. Dlatego  wnioskuje,aby   
nie czekać na rozstrzygnięcie złożonych  wniosków tylko  w ramach środków zapisanych   
w rezerwie budżetowej na bieżący rok poprawić nawierzchnię chociażby  ulicy  
Osiedlowej. Uważa propozycję tą za najbardziej  logiczną - bo  kosztorys opiewa  
na 310 tys. zł i  wystarczy  dochwalenie do  rezerwy  60 tys. z ł i  ta ulica będzie  
mogła być robiona. 
  
W dyskusji  głos zabrali : 
1. radny  Bogunia Przemysław 
    prosił  Burmistrza o więcej informacji np. ile metrów d ługości ma wnioskowana  
    ulica  i  skąd w ogóle powstał pomysł na jej  realizację ? 
 
Burmistrz  Miasta i Gminy Tadeusz Kłos 
odpowiadając mówił, że nie wie  dokładnie ile metrów długości  ma ul. Osiedlowa, 
ale chyba wg. kosztorysu koszt  jej budowy  to  ok. 310 tys. z ł. ulicy Graniczna   
ponad  520 tys. zł , a ul. Podgórna 432 tys. zł. 
Dodał, że w Urzędzie są dokumentacje i można sprawdzić dokładnie. 
 
2. radny  Biały  Paweł 
   -zabierając głos mówił, że dzisiaj  otrzymaliśmy  inne, nowe materiały  dotyczące  
    wprowadzenia zmian w budżecie  i  nie ma  w tych materiałach propozycji   
    wprowadzenia inwestycji  budowy ulicy  Osiedlowej.  
    Na piątkowym posiedzeniu  Komisji  Finansów zapewnia ł Burmistrz  członków  komisji,  
    że ulica Osiedlowa jest  najtańsza i  dlatego  proponuje  ją do  realizacji w bieżącym 
    roku . Natomiast dzisiaj oświadczył Pan, że najtańsza do  realizacji  byłaby  ul. Polna. 
    Dlatego proszę o sensowne uzasadnienie  dlaczego ta ulica ma być realizowana 
    tym  bardziej, że jest ona wykazana w dokumentacji do  realizacji  
    przedsięwzięcia  modernizacji  ulic na osiedlu przy Rakojedzkiej  w ramach  
    dofinansowania z funduszy unijnych. 
    Pracując na tworzeniem budżetu dla miasta i gminy  na 2005r.  
    wpisaliśmy  do  rezerwy budżetowej  kwotę 250 tys. zł z przeznaczeniem 
    na ewentualne wykonanie podbudowy dla ul.Polnej  oraz Granicznej i  cz. Okr ężnej 
    w przypadku gdyby  dofinansowanie  z funduszy  unijnych by ło nie możliwe. 
    Dlatego  proszę Burmistrza  uzasadnienie swojej propozycji.  
  
3. radny  Modlibowski  Jarosław 
- zabierając głos mówił, że podejmowanie jakiej  kolwiek  inwestycji  drogowej  

 



w tym momencie tj. przed rozpatrzeniem naszych  wniosków jest  bezsensowne.  
Uważa, że należy poczekać kiedy  wnioski  nasze zostaną rozpatrzone 
i wtedy  dopiero zająć stanowisko kiedy już będziemy  wiedzieli na czym  stoimy  
tj.czy wnioski zostały  zaopiniowane pozytywnie , czy negatywnie. 
Wykonaliśmy  dokumentację  na inwestycje drogowe dla dwóch  osiedli  
tj. ulic w rejonie Rakojedzkiej i  Topolowej.  W przypadku  realizacji jednej z ulic,  
będzie potrzeba  zmiany  całej dokumentacji. W ogóle nie rozumie skąd pomysł  
na realizację ulicy  Osiedlowej.  
 
Uważam, że  nie ma przeszkód,  aby  środki zapisane w rezerwie budżetowej  
pozostały do  czasu rozpatrzenia  wniosków. 
Jeśli  miałaby  być realizowana  jakaś ulica na osiedlu przy Rakojedzkiej  
 - to na pewno powinna być  w pierwszej kolejności ulica  Graniczna, a nie Osiedlowa. 
 
4. radny  Deminiak Franciszek 
- mówił,  że jest innego zdania uważa, iż nie powinniśmy  czekać z  inwestycjami  
drogowymi.  Połowa roku już minęła i fizycznie jest coraz mniej  czasu na robienie 
inwestycji drogowych. Jeśli mamy  środki, to należy  je zainwestować i coś  będzie 
zrobione.  
Nie wiemy  jak długo  będziemy musieli  czekać za rozpatrzeniem  naszych  wniosków. 
Wiemy , że każdy  radny  będzie dążył do  tego , aby  robić  ulice w swoich okręgach  
wyborczych. 
 
5. radny  Modlibowski  Jarosław 
- uważa, że zapisane środki  nie przepadną nam i  w każdej  chwili 
można je uruchomić,  ale  trzeba postępować z logiką. 
Mówił, że obserwując przebieg  dyskusji  stwierdza, że zachowujemy się 
podobnie  jak  żony, które jak  mają trochę pieniędzy na koncie to wszystko  
robią żeby  je wydać. 
Osobiście uważa , że w  przypadku  realizacji  jednej  ulicy , wniosek z łożony  
na dofinansowanie staje się nieaktualny , a tym  samym nie może być rozpatrzony  
pozytywnie. 
 
6. radny  Bogunia Przemysław 
- zabierając głos mówił, że jeśli  mamy  robić  jakąś ulicę na osiedlu przy  
ul.Rakojedzkiej to powinna być ulica Graniczna -  bo  ta ulica stanowi  dojazd  
do  wszystkich  nieruchomości, a ponadto  jest  ulicą najbardziej  rozjechaną, 
a wody opadowe zalewają nieruchomości. 
Jeśli mamy zwiększyć rezerwę budżetową o  60  tys. zł  na  budowę  
ulicy Osiedlowej, to możemy równie  dobrze  zwiększyć rezerwę o  100 tys. zł   
z przeznaczeniem na droższą do  wykonania np. ul. Graniczną. 
 
Burmistrz Miasta i Gminy  
- mówił, że On nie upiera się która z ulic ma być robiona, ale uważa 
swoją  propozycję za najbardziej logiczną. Nie dokonaliśmy  jeszcze  żadnego   
wyboru, a  zapisane 250 tys. z ł w budżecie nie starczy na żadną z wymienianych ulic. 
Nie chcę czekać - bo obawiam się, że zarówno radni jak i mieszkańcy zarzucą 
mi bezczynność, tym bardziej  że środki  są w budżecie zabezpieczone. 
 
7. radny  Owczarzak  Grzegorz 

 



- mówił, iż realizacja ulicy  Osiedlowej  przemawia najniższym  kosztem  
jej realizacji i jest  kompromisowym wyborem pomiędzy ul. Graniczną i Polną. 
W obecnej  chwili  już wiemy, że w br. nie zdążymy z realizacją  inwestycji   
drogowych w ramach  dofinansowania z funduszy unijnych.  
Dlatego należy   realizować oczekiwania mieszkańców. 
 
 
 
 
 
8. radny  Modlibowski Jarosław 
- słusznie przedmówca  zauważył, że musimy  dążyć do realizacji  oczekiwań  
mieszkańców osiedli. 
W budżecie zapisaliśmy  środki do  rezerwy  budżetowej, jako  rezerwę  
celową na wykonanie podbudowy ul. Polnej na oś. Topolowa oraz Granicznej  
i  cz. Okrężnej na oś. Rakojedzkiej i  właśnie mieszkańcy  tych ulic oczekują   
ich  realizacji - bo taką daliśmy  im nadzieję publikując założenia budżetu. 
Dlatego uważam, że nie należy zmieniać raz ustalonych postanowień. 
 
Burmistrz Miasta i Gminy  
- wskazał, że po przetargu na wykonanie ul. Osiedlowej  może się tak  stać,  
że zostanie nam jeszcze środków na podbudowę ul. Polnej i problem 
może udać się rozwiązać szerzej . 
 
9. radny  Biały Paweł 
    zgłosił  formalny  wniosek  o zamknięcie dyskusji  
    w przedmiotowej sprawie. 
Rada Miejska Gminy  
w głosowaniu  jawnym  wniosek  przyjęła 
/9 głosów za i  3 głosy  przeciwne / 
 
Przewodnicząca  Rady  Grażyna Szymkowiak 
p o d a ł a 
pod  głosowanie  autopoprawkę zgłoszoną przez Burmistrza  
do projektu uchwały. 
W wyniku jawnego  głosowania 
Rada Miejska Gminy  autopoprawkę przyjęła 
/12 głosów za, - jednogłośnie / 
postano wiając  zwiększyć rezerwę budżetową o kwotę 60 tys.zł 
i  310 tys. zł  z  rezerwy budżetowej  przeznaczyć na budowę  
ulicy Osiedlowej  w Skokach. 
 
Rada Miejska Gminy 
uwzględniając  przyjętą  autopoprawkę 
p o d j ę ł a  
(12 głosami za -  jednogłośnie ) 
Uchwałę nr XXXVII/225/2005 

 



w sprawie  wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej  2005r.  
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr  3  do protokółu sesji Rady. 
 
Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak 
ogłosiła 10 minutową przerwę w obradach sesji  Rady. 
 
Po przerwie Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak 
obrady  sesji  wznowiła przystępując do  omawiania kolejnego 
punktu porządku obrad sesji Rady. 
 
ad. 8 
 
Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos 
omawiając projekt uchwały wskazał, że nieruchomość gruntowa  
położona w Rejowcu obejmująca działkę nr 91/4 o pow.0,0866 ha  
przeszła na własność gminy Skoki na podstawie ostatecznej   
decyzji Wojewody  Poznańskiego w 1996r.    
Sąd Rejonowy w Wągrowcu dla tej nieruchomości w miesiącu   
czerwcu 2005r. założył nową księgę wieczystą KW 51399  
i jako właściciela wpisał gminę Skoki.  
Nieruchomość zabudowana jest budynkiem mieszkalnym  
oraz budynkami gospodarczymi m.in. obiektem byłej kuźni.  
Wymienione obiekty uległy częściowo zawaleniu / budynek gospodarczo  
- inwentarski/, bądź grożą zawaleniu i faktycznie nadają się jedynie  
do rozbiórki. 
Nabyciem w/w nieruchomości zainteresowane są osoby  fizyczne.  
Stąd też nieruchomość proponuje się przeznaczyć do  sprzedaży  
w drodze przetargu. Ponieważ gospodarowanie mieniem komunalnym  
należy do  wyłącznej  właściwości Rady  Miejskiej Gminy Skoki  dlatego 
przedkładam projekt uchwały w powyższej  sprawie. 
 
Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady do projektu  
uchwały. 
 
W dyskusji  głos zabrali: 
 
1. radny  Modlibowski  Jarosław 
   - zapytał się, czy samorząd wsi  Rejowiec wyraził opinię pozytywną 
  w kwestii sprzedaży  omawianej  działki ? 
 
2. radny Gronowicz Leszek 
-  odpowiadając przedmówcy wskazywał, iż jest mu znana opinia 
mieszkańców w kwestii tej  nieruchomości.  

 



Mieszkańcy już od kilku lat chcą, aby tą działkę uporządkować, 
bo  stanowi ona zagrożenie niebezpieczeństwa. 
W każdej chwili grozi zawaleniem. Nie można było dotychczas  
nic zrobić,  bo nie był uregulowany stan prawny  tej nieruchomości. 
Obecnie dobrze się stało, że zostały  uregulowane sprawy własnościowe 
i  istnieje możliwość zbycia tej nieruchomości, a tym  samym uporządkowania 
terenu i  szpecących ruder w środku wsi. 
 
 
 
3. radny  Bogunia Przemysław 
- zabierając głos pytał się, co stanie się z kulturą w Rejowcu? 
Burmistrz - wyjaśniał, że to nie jest działka pod działalność 
kulturalną, o której  wcześniej  już dyskutowaliśmy. 
 
Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak 
poprosiła o  stanowisko radcy prawnego, czy  w tym  
przypadku konieczna jest  opina samorządu  wsi. 
Radca Prawny Urzędu Miarosława Nowakowska 
- wyjaśniała, że zbywając mienie gminne nigdy nie zaciągamy 
opinii mieszkańców chyba, że na prośbę rady lub burmistrza chcemy   
uzyskać taką opinię przed podjęciem  uchwały w konkretnej  sprawie. 
 
Rada Miejska Gminy 
p o d j ę ł a  
(12  głosami za - jednogłośnie ) 
Uchwałę nr XXXVII/226/2005 
w sprawie  sprzedaży nieruchomości gruntowej zabudowanej  położonej 
w Rejowcu stanowiącej  działkę nr 91/4 o pow. 0,0866 ha. 
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr  4 do protokółu sesji Rady. 
 
ad. 9 
 
Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos 
omawiając projekt  uchwały  informował, że Gmina Skoki  złożyła  
wniosek o dofinansowanie inwestycji pn. „Remont świetlicy  wiejskiej   
w Rościnnie wraz z budową infrastruktury rekreacyjno - sportowej”  
ze środków Unii Europejskiej tj. Sektorowego  Programu Operacyjnego 
Restrukturyzacja i Modernizacja Sekrtora  Żywnościowego oraz Rozwój  
Obszarów Wiejskich. 
Załącznikiem do niniejszego  wniosku był dokument pn. „Plan Rozwoju   
Wsi Rościnno” zatwierdzony  uchwałą Rady  na XXXII sesji  w lutym 2005r. 
Pismem Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego 

 



Gmina Skoki  została zobowiązana do  zmiany nazwy niniejszego  dokumentu 
z „Plan Rozwoju  Wsi  Rościnno” na „Plan Rozwoju Miejscowości 
Rościnno”. Pozostała treść opracowania pozostaje 
bez zmian. Dlatego zobligowani terminem do poprawienia  dokumentu 
przedstawiamy  radnym Rady  projekt  uchwały w powyższej  sprawie. 
 
Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady  
do projektu uchwały. 
 
Rada Miejska Gminy 
p o d j ę ł a  
(12  głosami za - jednogłośnie ) 
Uchwałę nr XXXVII/227/2005 
w sprawie zmiany „Uchwały nr XXXII/188/2005 Rady  Miejskiej  
Gminy  Skoki z dnia  9lutego 2005r. w sprawie zatwierdzenia  
Planu  Rozwoju  Wsi  Rościnno”. 
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 5  do protokółu sesji Rady. 
 
ad. 10 
 
Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos 
omawiając projekt  uchwały  informował,  że ulica Parkowa  
w Skokach jest  drogą powiatową nr 32328.  
Nie posiada ona chodników, a jest  głównym  ciągiem komunikacji  
pieszej mieszkańców udających się na cmentarz i  stadion miejski. 
Po wieloletnich, bezskutecznych  rozmowach  z Starostwem Powiatowym 
w Wągrowcu  w bieżącym roku pojawiła się możliwość realizacji  tego  
przedsięwzięcia przy  naszym  udziale finansowym. 
Realizacja zadania przy pomocy  finansowej danego  samorządu ma 
większą możliwość wprowadzenia zadania do  realizacji przez Zarząd 
Powiatowy.  
Dlatego  zwracam się do  radnych Rady z prośbą :  

1. o  wyrażenie zgody na udzielenie pomocy  finansowej Starostwu  
    Powiatowemu w Wągrowcu w wysokości  do  50 % kosztów, jednak   
    nie więcej niż 40 tys. zł na realizację zadania pn. budowa chodnika  
    na ul. Parkowej  w Skokach. 
2. i upoważnienie Burmistrza  do  zawarcia z Powiatem Wągrowieckim   
    porozumienia  określającego prawa i obowiązki stron realizujących   
    zadanie. 
 

Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady  
do projektu uchwały. 
 
Rada Miejska Gminy 

 



p o d j ę ł a  
(11  głosami za i  1 głosem  wstrzymującym  się) 
Uchwałę nr XXXVII/228/2005 
w sprawie  udzielenia pomocy  finansowej Powiatowi Wągrowieckiemu 
na zadanie pn. „budowa chodnika  na ul.Parkowej  w Skokach”. 
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 6  do protokółu sesji Rady. 
 
 
 
 
ad. 11 
 
Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak 
- poinformowała, że punkt ten wprowadzi ła do porządku obrad 
dzisiejszej  sesji zgodnie z wnioskiem  przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej,  
jednak do  dnia dzisiejszego  nie otrzyma ła informacji  od Klubu  Radnych  
„Zgoda i  Współpraca”.  
Dlatego kierowała zapytanie do Klubu  Radnych „Zgoda i Wspó łpraca”, 
czy  wytypował przedstawiciela Klubu  do  składu Komisji  Rewizyjnej   
/ co  jest  zgodne z art. 18a ust. 2 ustawy  o  samorządzie gminnym/ ? 
Przewodniczący Klubu  Radnych  „Zgoda i Współpraca” 
Zbigniew Kujawa 
- poinformował, że Klub jeszcze nie uzgodni ł stanowiska w tej  kwestii 
i prosił, aby  ten  problem  zosta ł przesunięty  na termin późniejszy. 
Radny  Biały Paweł 
- przewodniczący Komisji  Rewizyjnej 
- kierował pytanie do  przewodniczącego Klubu, czy rzeczywiście  na posiedzeniu   
Klubu  nie udało się wyłonić kandydata czy czekacie na korzystniejsze dla Waszego  
Klubu quorum Rady ? 
Zbigniew Kujawa 
- nie mieliśmy posiedzenia Klubu i  dlatego nie mamy  stanowiska 
w tej  sprawie. 
 
W związku  z taką sytuacją  
Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak 
poinformowała, że  odstępujemy od omawiania tego punktu  
i przechodzimy do kolejnego. 
 
ad. 12 
 
Interpelacje radnych 
 
1. radny  Bogunia Przemysław 
   -  pytał się  jaki jest stan zaawansowania prac nad projektem 

 



 „kanalizacja  obszaru Parku Krajobrazowego  i okolic” ? 
Pracownik Urzędu Artur Nowakowski 
- odpowiadając  radnemu  mówił, że nie jest przygotowany w tej chwili 
do udzielenia  informacji ale zapewnił, że taką informację przygotuje 
na piśmie i przekaże radnemu. 
 
2. radny Grzegorzewski Kazimierz 
pytał się kiedy będzie zrealizowane zadanie zapisane w budżecie  
dotyczące doprowadzenia sieci wodociągowej do  wsi Wysoka  
do  tych  gospodarstw, które dotychczas nie były zwodociągowanie ? 
Dodał, że obecnie te gospodarstwa nie mają wody. 
Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos 
odpowiadając wyjaśniał, że  zadanie zrealizowane będzie 
najwcześniej za 2 miesiące, jeśli nie będzie żadnych  przeszkód  
formalno - prawnych tzn. nikt nie odwoła się od  przetargu. 
Obecnie wykonana została dopiero dokumentacja i jesteśmy  na etapie 
ogłaszania przetargu  
jednego  wspólnego na doprowadzenie wody  do gospodarstw  
w Wysoce, Ignacewie i  Rejowcu. 
Z uwagi na brak wody pitnej dowozimy wodę do miejscowości Ignacewo. 
 
3. radny  Gronowicz Leszek 
Komisja Finansów w dniu  6 czerwca br.  zwróci ła się do  Fundacji „Pomoc  
Dzieciom  Wiejskim w Bliżycach”  z wnioskiem o  uzasadnienie planowanej   
inwestycji rozbudowy  szkoły /projekty  i plany/   oraz  z łożenie sprawozdania 
finansowego z zakresu subwencji oświatowej. 
Do dziś nie ma żadnej  odpowiedzi na wniosek Komisji , dlatego można  
wyciągnąć różne wnioski, ale na pewno  świadczy to o braku współpracy  
i o arogancji Fundacji w stosunku do  samorządu. 
Zarząd Fundacji  swym postępowaniem sam  sobie wystawia świadectwo 
i  dodał, że stosuje wobec Rady „gest  Kozakiewicza”. 
Dlatego  zwrócił się do Przewodniczącej Rady  o wyciągnięcie sankcji 
wobec Fundacji. 
 
Radca Prawny  Urzędu Mirosława Nowakowska 
- wyjaśniając wskazała, że przewodnicząca Rady nie ma takich uprawnień,  
aby  mogła zmusić inny podmiot -  nie podległy organizacyjnie Radzie do odpowiadania  
na korespondencję. Może jedynie przypomnieć i poprosić o  zajęcie stanowiska 
wobec wniosku Komisji. Dodała, że obecnie sprawa rozbudowy  szko ły w Jabłkowie 
stała się przedmiotowa - bo  Rada Miejska Gminy nie zajęła żadnego  stanowiska  
w kwestii rozbudowy, a przedstawiciel Fundacji poinformowa ł podczas  ostatniej   
sesji Rady, że Fundacja odstępuje na razie  od planowanego przedsięwzięcia. 
 
4. radny  Gronowicz Leszek 
- zapytał się Burmistrza, kto ponosi koszty  dowozu  dzieci  
i młodzieży szkolnej  na półkolonie organizowane w gminie. 

 



Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos 
odpowiadając mówił, że koszty dowozu są rozliczane w ramach przyznanych 
środków z budżetu na dofinansowanie organizacji  
półkolonii. 
Również dzisiaj w zmianach budżetowych zostały przez Radę  
dochwalone środki na organizację półkolonii. 
 
 
 
 
 
 
ad. 13 
 
W wolnych  głosach i  wnioskach: 
 
1. Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos 
    w związku tym, że w obchodach  tegorocznych Dni Miasta i Gminy  
    Skoki gościliśmy  delegacje z zaprzyjaźnionych gmin w ilości  
    ok. 100 osób  zwrócili  się do nas z  propozycją, że jeśli   
    zaplanowalibyśmy  w dniach  10 i 11  czerwca  przyszłoroczne   
    obchody Dni  Miasta i Gminy Skoki - to  delegacje  wraz z zespołami  
    mogłyby również uczestniczyć naszych  obchodach. 
    Dlatego  chciałby uzyskać informację czy jesteśmy  zainteresowani  
    zmianą terminu obchodów „Dni Miasta i Gminy  Skoki”, a tym   
    samym zgodzić się  na przyjęcie ponownie tak licznej osobowo  
    delegacji  z Bardowick  i Venheuzen. 
 
radny  Bogunia Przemysław 
- uważa, że wymiana ma sens tylko na  zasadach ekonomii 
tj. korzystania z dofinansowania  wymiany  z różnych  funduszy 
pozabudżetowych. 
 
radny  Modlibowski Jarosław 
-osobiście uważa, że trzeba korzystać z dofinansowania z  różnych 
funduszy , między innymi unijnych, gdyż z takiego  dofinansowania korzystają 
gminy sąsiednie w naszym powiecie.  
Po to  zatrudniliśmy nowych pracowników w Urzędzie żeby  szukali   
środków pozabudżetowych na te zadania. 
 
Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos 
-  dokładnie tym  torem idziemy, złożyliśmy  wniosek 

 



na dofinansowanie współpracy  z zagranicą na kwotę na 60 tys. zł  
i  realizacja  tego  wniosku pozwoli na pokrycie kosztów  przyjmowania 
delegacji zagranicznych  w czasie Dni Gminy Skoki i  na 10 -lecie 
podpisania umowy  przyjaźni Gminy  Skoki z Gminami Bardowick 
i Venheuzen. 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
ad. 14 
 
Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku   
obrad  sesji i  dyskusji Przewodnicząca  Rady Miejskiej  
Gminy Grażyna Szymkowiak  obrady XXXVII sesji Rady Miejskiej  
Gminy  w Skokach  zamknęła  o godz.1450.                                         
                                  
 
 

Przewodnicząca  Rady 
                                                      Miejskiej Gminy w Skokach 
                                                      (Grażyna Szymkowiak) 
 
 
Sekretarz obrad 
(Grzegorz Matuszak) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 
 
 
 
 
 
 

 

 


